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 )Personal data( أولًا: البيانات الشخصية
 

 مصري  الجنسية: H. Ismail هشام إسماعيل اسم الشهرة: هشام إسماعيل محمد عثمان الاسم: 

 دة.مياط الجديدمدينة  – حي الرابعال – الرابعةمجاورة ال –م  70 سكان الشبابإ -139عمارة  الإقامة: محل
 01113710989 -  0572409358 هاتف: 2401889/057فاكس: himosman@hotmail.com بريد إلكتروني:

 متزوج الحالة الاجتماعية: م 1969/ 4/  3  تاريخ الميلاد: محافظة الدقهلية –طلخا  محل الميلاد:

 .(H. Index 12) حيويةال كيمياءال دمساعأستاذ  :الوظيفة

 .(himosman@mu.edu.eg)جامعة المنيا  –كلية العلوم  –قسم الكيمياء  جهة العمل:
 

 

 )Education( الدراسيةثانياً: المؤهلات 
  الدكتوراهدرجة: 

 الكيمياء الحيوية مجال التخصص:  (PhD)دكتور فلسفة العلـــوم  الدرجة العلمية:

 جامعة القاهرة الجامعة المانحة: كلية العلـــوم                                          الكلية:      

 حافظة الجيزةم -الجيزة  مكان الجامعة المانحة: م 2001/  5/  29 تاريخ الحصول على الدرجة:

 Immunochemical and biological studies on Schistosoma circulating        عنوان الرسالة باللغة الإنجليزية:

   antigen recognized by monoclonal antibody    
 لنسيلة.دراسات كيميائية مناعية وحيوية عن أنتيجين للبلهارسيا معرف بجسم مضاد أحادى ا عنوان الرسالة باللغة العربية:

  الماجستير:درجة 

 الكيمياء الحيوية مجال التخصص:  (MSc) ماجستير العلـــوم الدرجة العلمية:

 جامعة المنوفية الجامعة المانحة: كلية العلـــــوم                            الكلية:                    

 محافظة المنوفية –شبين الكوم  مكان الجامعة المانحة: م 1997/  8/  31 تاريخ الحصول على الدرجة:

 Biochemical detection of some proteins associated with schistosomiasisعنوان الرسالة باللغة الإنجليزية: 

 الكشف الكيميائي الحيوي عن بعض البروتينات المصاحبة للبلهارسيا. عنوان الرسالة باللغة العربية:
  الدبلـوم:درجة 

 الكيمياء التطبيقية مجال التخصص:  (Diploma)الدراسات العليا دبلوم  الدرجة العلمية:

 جامعة المنصورة الجامعة المانحة: كلية العلـــوم                              الكلية:                  
 محافظة الدقهلية –المنصورة  مكان الجامعة المانحة: م 1993/  12/  25 تاريخ الحصول على الدرجة:

  البكالوريوسدرجة: 

 الكيمياء التخصص:  مجال (BSc)بكالوريوس العلوم  الدرجة العلمية:

 جامعة المنصورة الجامعة المانحة: كلية العلـــوم                              الكلية:                  

 محافظة الدقهلية –المنصورة  مكان الجامعة المانحة: م 1990/  5/  27  تاريخ الحصول على الدرجة:

mailto:himosman@hotmail.com
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 )Appointments( الوظيفي: التدرج ثالثاً 
 

 إلى من *طبيعة العمل الدرجة الوظيفية الفترة الزمنية جهة العمل م
 تدريس وخبرة مهنية الكيمياء الحيوية أستاذ م الآن 2015 جامعة المنيا –كلية العلوم  –قسم الكيمياء  1
 برة مهنيةبحث وخ الكيمياء الحيوية أستاذ م 2015 2014 دمياط الجديدة – مركز أبحاث التكنولوجيا الحيوية 2

 وخبرة مهنية تدريس الكيمياء الحيوية أستاذ م 2014 2007 مكة المكرمة –امعة ام القرى ج -قسم الكيمياء  3
 تدريس وخبرة مهنية الكيمياء الحيوية مدرس 2007 2006 جامعة المنصورة–كلية العلوم بدمياط–قسم الكيمياء 4
 بحث وخبرة مهنية الكيمياء الحيويةباحث  2007 2001 دةدمياط الجدي –مركز أبحاث التكنولوجيا الحيوية 5

 دكتوراهال رسالةإعداد  ساعدمباحث  2001 1997 دمياط الجديدة –مركز أبحاث التكنولوجيا الحيوية 6
 ماجستيرإعداد رسالة ال باحثمساعد  1996 1992 جامعة المنصورة –مركز جراحة الجهاز الهضمي 7

 

*Main Responsibilities: 

1. Teaching, training, and supervision of pre- and post-graduate students in performing their projects 

(BSc Graduation projects, MSc theses, PhD theses). Instruct others in the use of biotech 

instrumentation. 

2. Contributes to planning of research programs, space utilization, selection of equipment & supplies.  

3. Performs assigned research projects and Presents progress reports on work supervised.  

4. Participates in scientific problem solving.  

5. Preparation and participation in review of manuscripts and research proposals.   
 

 )Computer use and Languages( :استعمال الحاسب الألى وإجادة اللغاتاً: رابع
i. Computer use: (Excellent) 

Program Applications 

MS Word Writing of manuscripts and projects 

MS PowerPoint   Preparation of seminar slides 

Aldus PhotoStyler 2.0; Corel Draw 7.0 Adaptation of Photographs 

Harvard Graphics 4.0 Presentation of laboratory data 

GraphPad InState, and SPSS 15.0 Statistical analyses of laboratory data 

ii. Languages: 

Languages Reading Writing Spoken 

Arabic Excellent  V. Good V. Good 

English Excellent V. Good  Good  
 

  ) rganizationOrofessional PMembership of(اً: عضوية الجمعيات العلمية والنقابات المهنية خامس
 

 العلمية الهيئةاسم  م
 فترة العضوية

 )رقم القيد( صفة العضوية

 إلى من

 (45664) عضو الآن 1990 جمهورية مصر العربية – نقابة المهن العلمية 1

 (985) عضو الآن 2000 الحيوية والبيولوجيا الجزيئية الجمعية المصرية للكيمياء 2

 (1774) عضو الآن 2003 وزارة الصحة والسكان –الكيميائيين الطبيين سجل  3

 (1969) عضو 2016 2010 السعودية لعلوم الحياةالجمعية  4

 (2325) عضو 2016 2011 الكيميائية السعوديةالجمعية  5
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 المدرسة العلمية : سادساً 

ئل رســا 10رســالة ماجســتير و  45رســالة علميـة ) 55عــدد لمسـاعدة التقنيــة فــي إتمـام ا مــن خــلال سـب الباحــث خبــرة كبيـرة اكت
وذلـ  المنوفية والزقازيق وطنطا و ودمياط والمنصورة  القاهرة وعين شمس /جامعات بالبيطري الطب  وأمحكمة في كليات العلوم ( دكتوراه

 ميكروبيولوجىلا – مناعةال –الطبية  حيويةالكيمياء ال) المختلفة مجالات التكنولوجيا الحيوية في م 2007وحتى  م1994خلال الفترة من 
وأيضـا الرسـائل    تلـ  فيخاص له تم عمل شكر حيث  (البيولوجيا الجزيئية – بيولوجيا الخلية - كلينيكيةال باثولوجيا ال – طفيلياتال –

يـة بعلـوم ماجسـتير كيميـاء حيو  ورسـالتيبعلـوم المنيـا كيمياء حيوية رسائل ماجستير  5د عدالشراف على لجان مشاركته في  من خلال
  م 2022 – 2008ة خلال الفتر اجازتها  تتموالتي  القاهرةدمياط وعلوم بعلوم  فلسفة العلوم فى الكيمياء الحيوية دكتوراه تىرسالو دمياط 

ســـتير العلـــوم فـــى الكيميــاء الحيويـــة ورســـالة ماجســـتير العلـــوم فـــى ماج ئلرســـا 9لجنـــة الاشـــراف علــى عـــدد مشـــرف رئـــيس باليــا كوح
رسائل  3عدد ماجستير و  ةرسال 12بالضافة الى مشاركته في تحكيم عدد  .وحتى الان – 2015الميكروبيولوجى بعلوم المنيا اعتبارا من 

 لان.اوحتى  2016سوهاج خلال الفترة من و ودمياط وحلوان القاهرة الكيمياء الحيوية بكليات العلوم بجامعات تخصص دكتوراه في 
 

  )Presentations at conferences and seminars( اً: الندوات والمؤتمرات العلميةبعاس
سبتمبر  في لميالعمنذ دخوله مجال البحث  دولية ومحلية علميةالمؤتمرات والالعديد من الندوات في ( H. Ismailالباحث ) شارك

 (.العلميالانتاج في موضح هو  الان )كماوحتى  1992
1. Attallah A.M., H. Ismail, G. Shiha, S. El-Masry, G. El-Ebiedy. 1997. Detection of a circulating 

antigen in urine for rapid diagnosis and follow up of S. mansoni infection. International conference 

on infectious diseases and public health. October 17-20, Alexandria, Egypt (Poster Presentation). 

2. Attallah A.M., H. Attia, H. Ismail, E. Yones, E. El-Nashar, K. Abd-Elkader, A. Tabll, A. Saad, 

A. Soltan. 1997. Identification of a candidate vaccine antigen against S. mansoni using protective 

monoclonal antibody. International conference on infectious diseases and public health. October 17-

20, Alexandria, Egypt. (Poster presentation by HA). 

3. El-Nafis A., A.M. Attallah, H. Ismail. 1997. Thyroid hormone antibodies in patients with thyroid 

disease and in normal persons. Third international conference of clinical pathology, April 10 - 13, 

Faculty of Medicine, Mansoura University, Mansoura, Egypt (Oral presentation by AE). 

4. Attallah A.M., S.A. El-Masry, H. Ismail, H. Attia, M. Abdel Aziz, A. Shehatta, A. Tabll, A. 

Soltan, A. El-Waseef. 1998. 74-kDa protein: a candidate vaccine antigen against Schistosoma 

mansoni. The final SRP international conference on schistosomiasis in Egypt, March 17 - 19, Cairo, 

Egypt (Oral presentation by SAE).. 

5. Attallah A.M., E. Yones, H. Ismail, SA. El-Masry, AA. Tabll, A. Abou El-Enein, NA. El-

Ghawalby. 1998. Identification and diagnostic potential of a 63-kDa Schistosoma antigen using 

specific monoclonal antibody. The 2nd Delta annual symposium on Hepatology and G.I.T. July 23 - 

24, Tanta, Egypt (Oral presentation by EY). 

6. Attallah A.M., A.A. Nawar, H. Ismail, A. Tabll. 2000. Immunohistochemical identification of 

schistosome antigens in various tissues from S. mansoni infected mice using monoclonal antibodies. 

The 10th international conference of the Egyptian-German Society of Zoology, March 21 - 23, Cairo 

University, Giza, Egypt (Oral presentation by AAN). 
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7. Nawar, A.A., H. Ismail. 2001. Localization of a Fasciola antigenic target within different tissues of 

cattle infected with Fasciola gigantica. The first international conference of the Egyptian-British 

Society of Biological Sciences, July 29-30, Ismailia, Egypt (Poster by AAN). 

8. Attallah A.M., H.M. El-Emshaty, H. Ismail, H. El-Mohamady, N.A. El-Ghawalby, A.M. El-

Waseef. 2002. Detection of S. mansoni specific immune complexes in liver of patients with liver 

cirrhosis and hepatic tumors. The 5th International Conference of Biochemistry and Molecular 

Biology, May 12-14, Cairo, Egypt (Oral Presentation by HME). 

9. Ismail H, A.M. Abdel-Mageed, M. Abdel-Wahab, I. El-Dosoky I, A.M. Attallah. 2010. Novel 

circulating antigen immunoassay for laboratory diagnosis of H. pylori infection in comparison with 

serology, culture, rapid urease test, histopathology, and DNA-PCR. The 25th conference of Saudi 

Biological Society, King Faisal University, Al-Ihsaa, Saudi Arabia, May 11-13, 2010, p. 28 (Oral 

Presentation). 

10. Ismail H, S.A. Al-Zahrany, Z.S. Al-Ghamedy, O.N. Radawy. 2010. Simple and rapid 

identification of liver status in HCV infection using blood biochemical markers. The 25th conference 

of Saudi Biological Society, King Faisal University, Al-Ihsaa, Saudi Arabia, May 11-13, 2010, p. 29 

(Oral Presentation). 

11. Ismail H, F.A. Bughdadi, L.A. El-Zawawy, A.M. Attallah. 2011. Identification and partial 

biochemical characterization of Toxoplasma gondii antigen candidate for laboratory diagnosis. The 

26th conference of the Saudi Biological Society, Taif University, Taif, Saudi Arabia, May 10-12, 

2011, p. 90 (Oral Presentation). 

12. Attallah AM, A.T. Abbas, H. Ismail, M. Abdel-Raouf, H.M. Elemshaty, I. El-Dosoky, M. 

Abdel-Wahab. 2011. Therapeutic efficacy of chicken egg yolk immunoglobulins (IgY) against 

Helicobacter pylori bacteria induced gastritis in mice. The 26th conference of the Saudi Biological 

Society, Taif University, Taif, Saudi Arabia, May 10-12, 2011, p. 503 (Poster). 

13. Ismail H, and A.M. Attallah. 2011. Biochemical characterization of a native Toxoplasma antigen 

candidate for vaccine development. The 4th International Chemistry Conference, Saudi Chemical 

Society, King Saud University, Riyadh, Saudi Arabia, November 19-21, 2011, p. 10 (Oral 

Presentation). 

14. Ismail H, F.A. Bughdadi, A.M. Attallah. 2012. Vaccine candidates for highly prevalent parasitic 

infections in developing countries: Barriers overcome. The 27th conference of the Saudi Biological 

Society, Jazan University, Jazan, Saudi Arabia, May 6-8, 2012, p.367 (Oral Presentation). 

15. Ismail H, and A.M. Attallah. 2012. Prospect antigens for vaccination against Schistosoma mansoni 

and Toxoplasma gondii parasitic infections in endemic areas. The BIT's 4th world congress of 

vaccine conference, Beijing, China, March 26-28, 2012 (Oral Presentation). 
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16. Attallah A.M., H. Ismail, W.A. Ragab, A.M. El-Shazely. 2012. Immunochemical characterization 

of a native 27-kDa Fasciola gigantica circulating antigen. The 5th Saudi Science Conference, Umm 

Al-Qura University, Makkah, Saudi Arabia, April 15-18, 2012 (Poster). 

17. Ismail H., F.A. Bughdadi, S.O. Sanan, A.M. Attallah. 2013. Development of a laboratory method 

for rapid and non-invasive diagnosis of liver pathology during chronic viral hepatitis. The 28th 

conference of the Saudi Biological Society, Hail University, Hail, Saudi Arabia, April 9-11, 2013, 

p.337 (Oral Presentation). 

18. Ismail H, F.A. Bughdadi, S.O. Sanan, T.M. Banasir, G.E. Shiha, A.M. Attallah. 2013. The use 

of blood biomarkers for prediction of liver fibrosis in Saudi and Egyptian patients with chronic 

hepatitis C. The 2nd European Biomarker Summit, Berlin, Germany, October 9-10, 2013, p.10 

(Poster). 

19. Attallah AM, H. Ismail, C.A. Abdel-Malak, M.G. Saadah, A.M. El-Waseef. 2014. Simple and 

rapid immunochemical detection of Fasciola gigantica circulating antigen in serum using a novel 

dot-immunobinding assay. The 29th conference of the Saudi Biological Society, Dammam University, 

Dammam, Saudi Arabia, February 25-27, 2014, p.56 (Oral Presentation). 

20. Ismail H., I.E. Motawea, S.R. Shulkamy, Y.S. Mohamed. 2017. HCV-NS4 Circulating Antigen 

in Monitoring Patients with Chronic Hepatitis C Genotype 4 After Treatment with New Direct-

Acting Antiviral Drugs. The 3rd International Conference on New Horizons in Basic and Applied 

Science (ICNHBAS) Organized by Faculty of Science, Al-Azhar University (Assiut branch); August 

5-7, 2017, Hurghada, Egypt, CH.O. no. 12: 30-31. (Oral presentation). 

21. Ismail H., G.E. Shiha, H.M. El-Emshaty, F.A. Amer, F.F. Abdel-Latif, Y.S. Mohamed. 2017. 

The Use of Collagen IV and Routine Blood Biomarkers for Non-invasive Prediction of Liver 

Fibrosis in Patients with Chronic Hepatitis C. The 3rd International Conference on New Horizons in 

Basic and Applied Science (ICNHBAS) Organized by Faculty of Science, Al-Azhar University (Assiut 

branch); August 5-7, 2017, Hurghada, Egypt, CH.O. no. 13: 32-33. (Oral presentation by FAA). 

22. Ismail H., F.F. Abdel-Latief, Y.S. Mohamed, F.S. Fathy, H.F. Mahran, M. Fathy, Y.M. Abdel-

Gawad. 2017. Immunochemical detection of serum endothelial cell specific molecule-1 for lab 

diagnosis of breast cancer. The 3rd International Conference on New Horizons in Basic and Applied 

Science (ICNHBAS) Organized by Faculty of Science, Al-Azhar University (Assiut branch); August 

5-7, 2017, Hurghada, Egypt, CH.O. no. 14: 34-35. (Oral presentation by FSF). 

23. Ismail H, Mohamed YS, Abdel-Latief FF, Hassanin HE, Mahran HF, Fathy M, Abdel-Gawad 

YM. 2017. Evaluation of GP-39 biomarker in sera of patients with different stages and grades of 

colon cancer. The 3rd International Conference on New Horizons in Basic and Applied Science 

(ICNHBAS) Organized by Faculty of Science, Al-Azhar University (Assiut branch); August 5-7, 

2017, Hurghada, Egypt, CH.P. no. 12: 118-119. (Poster by HEH).  
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24. Hassan D.H., H.M. El-Emshaty, M.M. El-Hemaly & H. Ismail. Immunochemical detections and 

assessment of some biomarkers for laboratory diagnosis and prediction of colorectal cancer. The 7th 

International Euro-Mediterranean Conference of Life Sciences, Pharmacy and Biomedicine; BioNat-

7, October 6-7, 2021, Cairo, Egypt. (Oral Presentation by DHH). 

 
 

  )List of Publications(النتاج العلمي اً: ثامن
 :تخصصةمجلات عالمية م فيمعظمها تم نشر  التيو العلمية ث ابحالافي العديد من ( H. Ismailالباحث ) شارك

1. Pre-Doctoral Research Studies: الدكتوراهالحصول على درجة ما قبل  بحاثأ ) )  

1. Attallah A.M., H. Ismail, G. Shiha, S. El-Masry, G. El-Ebiedy. 1995. Detection of Schistosoma 

circulating antigen before and after Praziquantel chemotherapy using fast dot-ELISA. J. 

Gastroenterol. Hepatol. Infect. Dis., 3: 35-43. 

2. Attallah A.M., S. El-Masry, H. Rizk, H. Ismail, M. El-Bendary, A. Handoussa, A. El-Shazly, M. 

Arafa. 1997. Fast dot-ELISA using urine; a rapid and dependable field assay for diagnosis of 

schistosomiasis. J. Egypt. Soc. Parasitol., 27 (1): 279-289. 

3. Attallah A.M., S. El-Masry, H. Ismail, H. Attia, M. Abdel Aziz, A. Shehatta, A. Tabll, A. Soltan, 

A. El-Waseef. 1998. Immunochemical purification, and characterization of a 74.0-kDa Schistosoma 

mansoni antigen. J. Parasitol., 84 (2): 301-306. 

4. Attallah A.M., H. Ismail, S. El-Masry, H. Rizk, A. Handoussa, M. El-Bendary, A. Tabll, F. 

Ezzat. 1999. Rapid detection of a S. mansoni circulating antigen excreted in urine of infected 

individuals by using a monoclonal antibody. J. Clin. Microbiol., 37 (2): 354-357. 

5. Attallah A.M., E. Yones, H. Ismail, SA. El-Masry, AA. Tabll, A. Abou El-Enein, NA. El-

Ghawalby. 1999. Immunochemical characterization and diagnostic potential of a 63-kDa 

Schistosoma antigen. Am. J. Trop. Med. Hyg., 60 (3): 493-497. 

6. Attallah A.M., H. Attia, E. El-Nashar, A. Nawar, K. Abd-Elkader, H. Ismail, G. El-Ebeidy. 

1999. Induction of resistance against S. mansoni infection by passive transfer with an IgG2a 

monoclonal antibody. Vaccine, 17 (18): 2306-2310. 

7. Attallah A.M., H. Attia, H. Ismail, E. Yones, E. El-Nashar, K. Abd-Elkader, A. Tabll, A. Saad, 

A. Soltan. 1999. Vaccination against S. mansoni infection using 74-kDa Schistosoma protein 

antigen. Vaccine, 17 (22): 2786-2791. 

8. Attallah A.M., A.A. Nawar, H. Ismail, A. Tabll. 2000. Immunohistochemical identification of 

Schistosome antigens in various tissues from S. mansoni infected mice using monoclonal antibodies.  

J. Egypt. Germ. Soc. Zool., 32 (A): 9-20. 

 

2. Post-Doctoral Research Studies: )2001 أبحاث ما بعد الحصول على درجة الدكتوراه فى) 

9. Attallah A.M., E. Karawya, H. Ismail, A. Tabll, A. Nawar, W. Ragab, M. Abdel-Aziz, I. El-

Dosoky. 2002. Identification and characterization of a 26- to 28-kDa circulating antigen of Fasciola 

gigantica. Ann. Trop. Med. Parasitol., 96(3): 271-282. 
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10. Attallah A.M., G. Ghanim, H. Ismail, A. El-Waseef. 2003. Placental and oral delivery of 

Schistosoma mansoni antigen from infected mothers to their newborns and children. Am. J. Trop. 

Med. Hyg., 68(6): 647-651. 

11. Attallah A.M., C.A. Abdel Malak, H. Ismail, A. El-Saggan, M. Omran, A. Tabll. 2003. Rapid 

and simple detection of a Mycobacterium tuberculosis circulating antigen in serum using dot-ELISA 

for field diagnosis of pulmonary tuberculosis. J. Immunoassay Immunochem., 24(1): 87-93. 

12. Attallah A.M., H. Ismail, A. Tabll, G.E. Shiha, I. El-Dosoky. 2003. A novel antigen detection 

immunoassay for field diagnosis of HCV infection. J Immunoassay Immunochem., 24(4): 395-407. 

13. Attallah A.M., G.E. Shiha, C.A. Abdel Malak, H.E. Hagras, W.S. Abdel Razik, H. Ismail. 

2004. Utility of a novel HCV-NS4 antigen detection immunoassay for monitoring treatment of 

HCV-infected individuals with pegylated interferon -2a. Hepatology Research, 28(2): 68-72. 

14. Attallah A.M., H. Ismail, G.G. Ibrahim, M. Abdel Raouf, A.M. El-Waseef, M. Abdel Wahab. 

2004. Use of a novel enzyme immunoassay based on detection of circulating antigen in serum for 

diagnosis of Helicobacter pylori infection. Clin. Diag. Lab. Immunol., 11(4): 775-779. 

15. Attallah A.M., S. Osman, A. Saad, M. Omran, H. Ismail, G. Ibrahim, A. Abo-Naglla. 2005. 

Application of a circulating antigen detection immunoassay for laboratory diagnosis of extra-

pulmonary and pulmonary tuberculosis. Clinica Chimica Acta 356(1-2): 58-66. 

16. Attallah A.M., H. Sakr, H. Ismail, E.K. Abdel-Hady, I. El-Dosoky. 2005. Office-based 

immunodiagnostic assay for the detection of a urinary nuclear matrix protein 52 in bladder cancer 

patients. British J Urol Int 96(3): 334-339.  

17. Attallah A.M., H. Ismail, A.S. Ibrahim, L.A. Al-Zawawy, M.T. El-Ebiary, A.M. El-Waseef. 

2006. Immunochemical identification and detection of a 36-kDa Toxoplasma gondii circulating 

antigen in sera of infected women. J Immunoassay Immunochem., 27(1): 45-60. 

18. Attallah A.M., H. Sakr, H. Ismail, M.F. Ismail, A.S. Ibrahim, M.M. El-Sharabasy, I. El-

Dosoky. 2006. Rapid diagnosis and follow up of bladder cancer patients using high molecular 

weight cytokeratins. World J Urol.: 24(3): 345-352. 

19. Attallah A.M., F. Zahran, H. Ismail, M. Omran, I. El-Dosoky, G. Shiha. 2007. 

Immunochemical identification and detection of serum fibronectin in liver fibrosis patients with 

chronic hepatitis C.  J Immunoassay Immunochem 28 (4): 331-342. 

20. Attallah A.M., H. Ismail, G.E. Shiha, M.I. Abou-Dobara, R.E. El-Sherbiny, and I. El-Dosoky. 

2008. Immunochemical identification and partial characterization of a native hepatitis C viral non-

structural 4 antigen in sera of HCV infected patients. Clinica Chimica Acta 388: 115-122. 

 

 

 

 

 



 د/ هشام إسماعيل                                                                                                                                السيرة الشخصية

 8 م2022

3. Post-Assistant Professor Research Studies: )2008 أبحاث ما بعد الحصول على اللقب العلمي أستاذ مساعد) 

21. Attallah AM, Shiha GE, Ismail H, Mansy SE, El-Sherbiny RE, El-Dosoky I. 2009. Expression 

of p53 protein in liver and sera of patients with liver fibrosis, cirrhosis or hepatocellular carcinoma 

associated with chronic HCV infection. Clinical Biochemistry 42: 455-461. 

22. Attallah AM, Abbas AT, Ismail H, Abdel-Raouf M, El-Dosoky I. 2009. Efficacy of passive 

immunization with IgY antibodies to a 58-kDa H. pylori antigen on severe gastritis in BALB/c 

mouse model.  J Immunoassay Immunochem 30 (4): 359-377. 

23. Tabll AA, and Ismail H. 2011. The use of Flow cytometric DNA ploidy analysis of liver biopsies 

in liver cirrhosis and hepatocellular carcinoma. In: Takahashi H. (Edt), Liver Biopsy, Chapter 7: 87-

108, Rijeka, Croatia, ISBN 978-953-307-644-7. 

24. Attallah AM, Bughdadi FA, El-Shazely AM, Ismail H. 2013. Immunodetection of Fasciola 

gigantica circulating antigen in sera of infected individuals for laboratory diagnosis of human 

Fascioliasis. Clin Vaccine Immunol 20(10): 1569-1577. 

25. Bughdadi FA, Sanan SO, Banasir TM, Shiha GE, Attallah AM, Ismail H. 2015. Development 

of a laboratory method for rapid and non-invasive diagnosis of liver pathology during chronic viral 

hepatitis. J Chemical, Biological and Physical Sciences; 5(4): 4071-4083. 

26. Attallah AM, El-Far M, Omran MM, Farid K, Attallah AA, Abd-Elaziz D, El-Bendary MS, 

El-Dosoky I, Ismail H. 2016. Levels of Schistosoma mansoni circulating antigen in chronic 

hepatitis C patients with different stages of liver fibrosis. J Immunoassay Immunochem; 37(3):316-

30. 

27. El-Emshaty HM, Abdelfatah AA, Ismail H, El-Taweel FM, El-Hemaly MM. Potential 

association of Poly(ADP-ribose) polymerase-1 (PARP-1) with CD133 and G2/M as independent 

predictors in Colorectal cancer development. Biochemistry Letters, 2019; 15(1): 156-166. 

28. Othman OA, Gayyed MF, Fathy FS & Ismail H. Assessment of Cytokeratin 17 Levels in Sera of 

Patients with Invasive Ductal Breast Carcinoma. Biochemistry Letters, 2020; 16(1): 1-11. 

29. El-Emshaty HM, Hassan DH, El-Hemaly MM & Ismail H.  Clinical association of CD44 

expression with proliferative activity and apoptotic state in Egyptian patients suffering from 

Ulcerative colitis and Colorectal carcinoma. Asian Pacific J of Cancer Prevention, 2021; 22(11): 

3577-3583. 

30. El-Emshaty HM, Osman SM, El-Taweel FM, El-Hemaly MM & Ismail H. 8-Hydroxy-2'-

Deoxyguanosine and TP53 in Egyptian patients with hepatitis C viral chronic liver diseases: Insight 

into the pathogenesis and predictive force. Journal of Bioscience and Applied Research, 2022; 8(1): 

46-56. 

31. Ragab AA, Abdallah S.O., Shiha G, Ismail H., Albnnan M.S., El-Desouky MA. Cartilage 

oligomeric matrix protein as a serological biomarker for the assessment of liver fibrosis before and 

after treatment of HCV infection. Egyptian Journal of Chemistry, 2022; 65(9): 93-98. 

https://www.ncbi.nlm.nih.gov/pubmed/26745203
https://www.ncbi.nlm.nih.gov/pubmed/26745203
https://ejchem.journals.ekb.eg/article_215703.html
https://ejchem.journals.ekb.eg/article_215703.html
https://ejchem.journals.ekb.eg/article_215703.html
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32. Fawzy HR, Abdelmageed AM, Shoulkamy MA, Abdel Wahab M & Ismail H. Non-invasive 

follow-up of Egyptian patients infected with Helicobacter pylori by quantification of H. pylori 

circulating antigen in serum using ELISA. Journal of Bioscience and Applied Research, 2022; 8(4): 

247-263. 

33.  Abdelsamea SM, El-Emshaty HM, Othman OA, El-Hemaly MM, Ismail H. Potential role of 

circulating Dermokine and Bcl-2 anti-apoptotic protein in Colorectal Cancer Egyptian Patients: 

Correlative analysis with the clinicopathological parameters. Journal of Bioscience and Applied 

Research, 2022; 8(4):307-318. 

34. Hassan MK, Ismail H, Hammam OA, Elsayed AE, Othman OA, and Hassan SA. Natural 

Acetylcholinesterase inhibitors and autophagy modulators as novel antagonists for Tau and β-

Amyloid in Alzheimer's rat model. Biomarkers, (2022): Submitted. 
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 ها:ومن هذه البحوثإتمام وذل  للمساعدة التقنية في  ةمحكمال ةعلميالث و بحمن الد يعدالتم عمل شكر للباحث في 

1. Attlallah A.M., M. El-Didi, F. Seif, H. El-Mohamady, G. Dalbagni. 1996. Comparative study 

between cytology and dot-ELISA for early detection of bladder cancer. The American Journal of 
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2. Attallah A.M., S.A. El-Masry. 1996. Detection of circulating antigens in individuals infected with 

schistosomiasis using monoclonal antibody and fast dot-ELISA. La Revue de Santé de la 

Mediterranee orientale, WHO, 2(2): 340. 

3. Attallah A.M., M. Hussein, A. Tabll, I. El-Dosoki, M. El-Sadany, N. El-Ghawalby. 1998. High 

prevalence of hepatitis B viral DNA in cirrhotic patients without surface antigen. Transactions of the 
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ploidy of liver biopsies from patients with liver cirrhosis and hepatocellular carcinoma: a flow 
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5. Attallah A.M. 2001. Applications of flow cytometry in biomedical sciences. In: Physics in medicine 

and biology. Academy of Scientific Research and Technology (ASRT), Cairo, Egypt, pp: 153- 170. 

6. Abdel Malak C.A., M. Abdel-Wahab, G. Gawish, A.M. Attallah. 2002. Investigation of urine 

samples from HCV infected individuals for the presence of HCV-RNA using polymerase chain 
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7. Attallah A.M., M. Abdel-Aziz, A. El-Sayd, A. Tabll. 2003. Detection of serum p53 protein in patients 

with different gastrointestinal cancers. Cancer Detection and Prevention, 27(2): 127-131. 

8. Attallah A.M., A. Tabll, M. El-Sadany, T.A. Ibrahim, I. El-Dosoky. 2003. Dysregulation of blood 

lymphocyte subsets and natural killer cells in schistosomal liver cirrhosis and hepatocellular 

carcinoma. Clinical and Experimental Medicine, 3(3): 181-185. 

9. Attallah A.M., M. Abdel Aziz, A.T. Abbas, K.A. Elbakry, M.M. El-Sharabasy. 2004. Vaccination 

of mice with a 30-kDa Schistosoma antigen with and without human adjuvant induces high 

protection against S. mansoni infection. Journal of Helminthology, 78(3): 189-194. 
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Immunodetection of collagen types I, II, III, and IV for differentiation of liver fibrosis stages in 
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 :ومدى مساهمته في خدمة المجتمع للباحث ( نبذة عن النتاج العلميجـ
وان وجدت تكون  -)فاكسينات( واقية هناك أمراض خطيرة منتشرة ومتوطنة بدول العالم الثالث ومنها مصر لا توجد لها لقاحات 

ــثمن ــة ال ــة أو طــر   -مرتفع ــة ســريعة معملي ــات التكنو عنهــا.  للكشــف المباشــرودقيق ــي مكافحــة تبشــر تقني ــة بالنجــاك ف ولوجيــا الحيوي
فاكسينات تنبه الجهاز المناعي لنتـاج الأجسـام المضـادة تستخدم ك هذه الأمراض سواء عن طريق إنتاج أنتيجيناتالميكروبات المسببة ل

المدمجــة  دقيــق لهــا. وقــد كيــرت تكنولوجيــا الخليــةو أو عــن طريــق تــوفير تشــخيص ســريع الميكروبــات للــدفاع عــن الجســم ضــد اللازمــة 
في المكان عزل أنتيجينـات محـددة  وأصبحالطبي في العالم العلمي )الهيبريدوما( لنتاج الأجسام المضادة أحادية النسيلة مجرى البحث 

في مجال سواء بعينها ودراسة طبيعتها الكيماوية وتحديد تركيبها البروتيني لتستخدم كقالب لبناء جين الأنتيجين كخطوة نحو استخدامها 
 .يةالتشخيصإنتاج المستحضرات و فى مجال أإنتاج الفاكسينات 

ـــة واســـعة الانتشـــار كالبلهارســـيا والفاشـــيولا مجـــال تطـــوير الفاكســـينات لفبالنســـبة  ـــى بعـــض الأمـــراض الطفيلي ـــم التركيـــز عل ت
لهارسيا اظهر نتـائ  ذات أهميـة تم استخدام جسم مضاد أحادى النسيلة للبوالتوكسوبلازما والمتاك لها نماذج من حيوانات التجارب. فقد 

كيلـو دالتـون وتـم عـزل هـذا  74في تجارب الحث المناعي السالبة فى التعرف على الأنتيجين المستهدف له ووجـد انـه ذو وزن جزيئـي 
ات دراسـة توزيعـه فـي الأنسـجة المختلفـة للطفيـل تـم حقنـه فـى حيوانـ تتمـوحيوي له وبعد أن عمل توصيف كيميائي مناعي و الأنتيجين 
% علمـا بـان النسـبة المطلوبـة مـن منظمـة الصـحة العالميـة هـي  70تزيـد عـن بالبلهارسيا أعطى نسبة وقاية ضد العدوى قد التجارب و 

لأحــد أنتيجينــات حتــى الآن. بالضــافة إلــى ذلــ  تــم دراســة الاســتجابات المناعيــة للبلهارســيا والتــي لــم يحققهــا أي أنتيجــين  فــثكثر% 40
وتـم تقيـيم مـدى تـثثير إصـابة أمهـاتهم بالبلهارسـيا علـى كفــاءة فـى الأطفـال حـديثي الــولادة كيلـو دالتـون( وذلـ   63البلهارسـيا الأخـرى )

كيلو دالتون(  28 -26الفاشيولا )التطعيم المستقبلي لهم ضد العدوى بالبلهارسيا. وبالمثل يتم تطبيق ما سبق على أنتيجينات من طفيل 
فقد تم التعرف على انتيجين  (ببكتيريا الهليكوباكتر بيلورى ) الحلزونيوبالنسبة لميكروب المعدة لتون(. كيلو دا 44وطفيل التوكسوبلازما )

لهذا الميكروب فى  المناعيالعلاج  فيمصل وا  فى بيض الدجاج واستخدامه  إنتاجدالتون وتم استخدامه فى كيلو  58 جزيئيذو وزن 
بطر  الهندسـة الوراثيـة كخطـوة هامـة  اتالأنتيجين هتوصى تل  الدراسات بتحضير هذو  هنموذج من حيوانات التجارب تم تطويعه للاصاب

 في إنتاج فاكسينات فعالة ضد هذه الأمراض.  نحو استخدامها
يعتمــد علــى الكشــف الكيميــائي الــدقيق لأمــراض فحــديثا تــم التوصــل إلــى أن التشــخيص المعملــي لتشــخيص الوبالنســبة لمجــال 

في عينات البول أو السـيرم للحـالات المصـابة. ولكـي يتحقـق ذلـ  يـتم أولا التعـرف لميكروبات نتيجينات الدوارة لالمباشر عن الأ  المناعي
الخصوصـية ثـم محاولـة عاليـة و الأمناعيـة وحيـدة النسـيلة الجسام الأوالتوصيف الكيميائي الحيوي والمناعي لتل  الأنتيجينات باستخدام 

وفى إطار ذل  . لتل  الطريقة ميدانيوأخيرا عمل تقييم  بطريقة معملية بسيطة وسريعة بول للمرضىفي عينات السيرم أو ال االكشف عنه
تم التعـرف والتوصـيف الكيميـائي الحيـوي والمنـاعي لعـدة أنتيجينـات ذات خصوصـية عاليـة لـبعض الأمـراض المتوطنـة فـي مصـر ومنهـا 

طفيـل و كيلـو دالتـون(  28 -26الفاشـيولا )طفيـل كيلـو دالتـون( و  74و  تون كيلو دال 63و  كيلو دالتون  50البلهارسيا )انتيجينات طفيل 
كيلـو  27)التهاب الكبد الوبائي سى فيروس و كيلو دالتون(  55رئوي )وخارج الدرن الرئوي تالبكتيريا و كيلو دالتون(  36التوكسوبلازما )

كيلـو  58قرحـة المعـدة والاثنـى عشـر )المسـببة لبيللـورى وباكتر بكتيريا الهليك وكيلو دالتون(  97والتهاب الكبد الفيروسى بى ) دالتون(
سـرطان القولـون و  كيلـو دالتـون( 53و  كيلو دالتـون  90)وسرطان الكبد  كيلو دالتون( 52و  كيلو دالتون  65وسرطان المثانة ) دالتون(
ة مناعية بسيطة للكشف المباشـر عـن تلـ  وتم تطوير عدة طر  كيميائي .كيلو دالتون( 27) وسرطان الثدىكيلو دالتون(  39)الشرجى 

أنهـا ذات درجـات حساسـية وخصوصـية عاليـة ولا تحتـاج إلـى من تقييمهـا الميـداني ثبت الأنتيجينات سواء في عينات البول أو السيرم و 
تخدام تلـ  الطـر  باسـوتوصى تل  الدراسـات  أجهزة معقدة وبالتالي يمكن إجراء كل خطواتها ولعدد كبير جدا من العينات في وقت قصير

  .المسح الجماعي ومتابعة العلاج في المناطق الموبوءة بتل  الأمراضالتشخيص الدقيق و في عمليات المناعية 
وبالنسبة لأمراض الكبد المنتشرة في مصر نتيجة العدوى بفيروس التهاب الكبد الوبائى سى كتليف الكبد وتشمع الكبد وسرطان 

حول الخلوية  بروتينات الشبكةلعديد من الدلائل الحيوية في الكشف المبكر عن تل  الامراض الخطيرة ومنها الخلايا الكبدية تم استخدام ا
 وكيرها. دلائل سطح الخلية وأيضاالكولاجين والفيبرونكتن والكومب مثل 
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  )HOBBIES ACTIVITIES ,ACHIEVEMENTS &(اً: أنشطة وإنجازات أخرى سعات
 :)H. Ismailالباحث )شارك فيها  التيالبحثية المشاريع  أ.

1. Principal Investigator: 

    Project entitled: Development of a laboratory method for rapid and non-invasive diagnosis of liver  

                                pathology during chronic viral hepatitis. 

    Project code # 43205017 (funded by Umm Al-Qura University during the period 2012–2014). 

2. Co-Principal Investigator: 

    Project entitled: Adaptation of dot-ELISA for field diagnosis of TB. 

    Project code # BIO-002-007 (funded by US-Egypt Science and Technology Joint Fund during the  

                            period 2001–2002). 

    Principle Investigator: Dr. Abdelfattah M. Attallah, Biotechnology Research Center, New Damietta,  

                                          Egypt. 

3. Research Assistant: 
     Project entitled: Detection of circulating antigens in individuals infected with schistosomiasis using  

                             monoclonal antibodies and fast dot-ELISA”. 

    Project code # T5/72/6 (funded by World Health Organization; WHO during the period 1993-1994). 

    Principle Investigator: Dr. Samir A. El-Masry, Research Laboratories Dept., Gastroenterology  

                                          Center, Mansoura University, Egypt. 
 

 :)H. Ismailالباحث )اكتسبها  التيالخبرات التدريسية  .ب
I. NON-DIDACTIC TEACHING: 

During the periods 1997-2007, the post-graduate students at Biotechnology Research Center, New 

Damietta and currently at Faculty of Science, Minia University work closely with Dr. Ismail on their MSc 

or PhD projects. They spend at least 12 or 24 months at Biochemistry Lab. The students meet at least twice 

weekly with Dr. Ismail to discuss their experiments, review new findings in the literature, and preparation 

of their MSc or PhD theses. 
 

II. UNIVERSITY TEACHING: 

لمرحلـة الطلبـة والمناعـة يـاء الحيويـة الكيم تفـى مجـالا الدراسـية المقـرراتالعديـد مـن تـدريس خبـرة فـي  H. Ismail)لباحـث )اكتسـب ا
جامعة بل انتدابه للتدريس وذل  من خلا ( دكتوراه -ماجستير - )دبلوم طلبة الدراسات العلياأيضا و الرابع( الاول الى )المستوى الجامعية 
حتـى و  م 2008 –2007 الجـامعياعتبـارا مـن العـام  مكـة المكرمـة – م القـرى أوجامعـة   م 2007 – 2006 الجامعيالعام  فيالمنصورة 

لجـامعي العـام الفصـل الدراسـي الثـاني مـن ااعتبـارا مـن  جامعـة المنيـا –خـلال عملـه بكليـة العلـوم ومـن  م 2014–2013العام الجامعي 
 .م وحتى الان 2015 –2014

 :جامعة المنيا –بكلية العلوم  )H. Ismailالباحث )بها كلف  التي الاعمالاهم  .جـ
 م 2015/2016 عاملائحة  في الحيوية الكيمياءبرنام   راتمقر  لوائح تعديل نةلج في المشاركة. 1
 :امعة المنياج-بقسم الكيمياء بكلية العلوم الأكاديميوالرشاد  الجودة أعمال في . المشاركة2

i .تخرج م وحتى 2017/2018الفصل الدراسي الأول  من اعتباراالحيوية  الكيمياء برنام طلاب المستوى الثاني بل أكاديمي مرشد    
 .م 2019/2020الطلاب في الفصل الثاني من العام الأكاديمي    
 .iiالان تىوح م 2020/2021العام الأكاديمي بداية  من اعتبارا الكيمياء قسملبرنام  الكيمياء الحيوية ب الجودة منسق. 
 .iii    م 2020ية في سبتمبر اعتماد المعيار بمجلس الكل وحتى م 2019/2020العام الأكاديمي بداية  من اعتباراالأول  معيارسق المن. 
.iv     الان. وحتى م 2019/2020العام الأكاديمي بداية  من اعتباراالخامس  معيارمنسق ال 
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 :H. Ismail)الباحث ) والتدريب بهاشارك في الشراف  التيورش العمل  .د
 التاريخ المكان  طبيعة النشاط

Workshop for Stuff members of VACSERA, Agouza, 

Cairo, Egypt on: “Production of Monoclonal 

Antibodies using Hybridoma technique”. 

Research & Development Dept., 

Biotechnology Research Center, 

New Damietta, Egypt. 

January – March, 2002 

Experimental Courses for Post-graduate students on: 

“Modern Immunochemical techniques and its 

application in biomedical research”. 

Research & Development Dept., 

Biotechnology Research Center, 

New Damietta, Egypt. 

June, 2001- 2007 

 

 : )H. Ismailالباحث ) هاشارك فيعلمية تطبيقية نجازات إ .ه
          Research and development of several Immuno-diagnostic Kits and Reagents for rapid and simple 

diagnosis of several tropical and infectious diseases e.g. Schistosomiasis, Fascioliasis, Toxoplasmosis, 

Helicobacter pylori, Tuberculosis, Viral hepatitis (HBV & HCV), Bladder cancer (Tumor markers),…etc.  

         These products are now commercially available in the Egyptian market via ABC Diagnostics          

(23 July St., Industrial zone, New Damietta 34517, Egypt). ABC Diagnostics is the pioneer company in 

the development of immunodiagnostics in Egypt. 

 (OURNALSJNTERNATIONAL IEVIEWER AT R) التحكيم بالمجلات العالمية .و
 ة ومنها:دوليالت المحلية والمجلافي العديد من المجلات كمحكم صوله على درجة أستاذ مساعد منذ ح H. Ismail))اختير الباحث      

 م.2015مايو فى سويسرا وذل   -ة العالمية منظمة الصحمجلة         

 م.2015سبتمبر فىالمملكة العربية السعودية وذل   -الطبية السعودية المجلة  

 م.2020يونيو فيوذل  العربية مصر جمهورية  –المجلة المصرية للكيمياء         
 م.2020يونيو فيالولايات المتحدة الأمريكية وذل   -مجلة علم الطفيليات التجريبي         
 م.2020يوليو  فيالولايات المتحدة الامريكية وذل   –مجلة علوم الحياة         
 م.2020سبتمبر فيإيران وذل  جمهورية  –المجلة اليرانية للبحوث البيطرية         
 .تى الانوح م2021ابريل  فيوذل  الولايات المتحدة الأمريكية  -مجلة الدلائل الحيوية للسرطان         

 (SIOGRAPHIEBNTERNATIONAL I) العالميةالترشيح للموسوعات  .ز
 م.2008اكتوبر في (Who is Who in Medicine, 2009-2010)للموسوعة العالمية  H. Ismail)) الباحث ترشيحتم  

 (OBBIESHالهوايات ) .ى
   الشطرن  –تنس الطاولة  -كرة السلة  –كرة القدم 

1983-1990 Basket ball:  Participation in Mansoura Secondary Schools Championship, Mansoura, 1985 

                                                Participation in Mansoura University Championship, 1988 
1982-2009 Tennis ball: Participation in Mansoura Faculty of Science Championship, 1988 

                    Participation in GEC, Mansoura University, Championships, 1994-1996. 

1983-2009 Chess: Participation in Gastroenterology Center Championship, 1994-1996. 
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 )Awards & Honors( :الجوائز والتكريم: اً شر عا
مـن أكاديميـة البحـث م فـي مجـال العلـوم البيولوجيـة  2004الدولـة التشـجيعية فـي العلـوم الأساسـية لعـام  حصل الباحـث علـى جـائزة. 1

 .م2004 - 2002الفترة  في العلميعن إنتاجه وذل  بمصر وزارة التعليم العالي والدولة للبحث العلمي  –العلمي والتكنولوجيا 

Encouragement State Prize in Basic Sciences (Biological Sciences), 2004 (http://www.awards.asrt.sci.eg( 

لعـام فـي العلـوم الأساسـية التشـجيعية بمناسـبة حصـوله علـى جـائزة الدولـة المصـرية المهن العلميـة  نقابة تكريم علىالباحث  حصل. 2

 .العامة النقابة رعد وتسلم( 2005سبتمبر ) مصرلعلميين با نقيب /الدكتور الأستاذ السيد حضور وذل  فيم  2004

في يوم البداع العلمي بمناسبة حصوله على جائزة الدولة بمصر وزارة التعليم العالي والدولة للبحث العلمي  تكريم علىالباحث  حصل. 3

جيـا رئـيس أكاديميـة البحـث العلمـي والتكنولو  /الـدكتور الأسـتاذ السـيد حضـور وذل  فـيم  2004لعام في العلوم الأساسية التشجيعية 

 شهادة تقدير. وتسلم( 2005 ديسمبر)وزير الدولة لشئون البحث العلمي الدكتور/  الأستاذ السيدنيابة عن 

حصول علـى ترشيح الابحاث المقدمة منه للبمناسبة كلية العلوم بجامعة الدمام بالمملكة العربية السعودية  تكريم علىالباحث  حصل. 4

 والـذي( 2014 فبرايـر) ث بوستر بالمؤتمر التاسع والعشرون للجمعية السعودية لعلوم الحيـاةبح أفضلجائزة بحث القاء و  أفضلجائزة 

 .الكلية درع وتسلم جامعة الدمامفى رحاب عقد 

الكلية الجامعية بجامعة ام القرى بالمملكة العربية السعودية تقديرا لنشاطه ومجهوداته في رفع مستوى قسم  تكريم علىالباحث  حصل. 5

 .الجامعة درعشهادة تقدير وتسلم  وتسلم( 2014 فبراير)ء بالكلية الكيميا

بـاحثين  10مستوى جامعات المملكة العربيـة السـعودية وضـمن افضـل  على( 338)المركز باحث  1000ضمن افضل الباحث اختير . 6

 م 2014لعـام  للجامعـات العـالمى طبقـا للتصـنيفوذلـ  ( 8)المركـز  المملكـة العربيـة السـعودية –مكـة المكرمـة  – القـرى بجامعـة ام 

 . Google Scholar Citations (http:/webometrics.info/en/node/81)اداة البحث باستخدام 

بحـث القـاء بـالمؤتمر الـدولى  لأفضـعلـى جـائزة  هبمناسبة حصـولفرع اسيوط  -كلية العلوم بجامعة الازهر تكريم علىالباحث  حصل. 7

 وتسـلمفـرع اسـيوط -رحـاب جامعـة الازهـر فـي والـذي عقـد( 2017 اكسـطس)الثالث للأفا  الجديـدة فـى العلـوم الاساسـية والتطبيقيـة 

 .شهادة تقدير
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